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Sammanträde Vattendelegationen i Västerhavets vattendistrikt 
 
Tid Tisdagen den 13 juni 2023, kl 10:00-12:00 
 
Plats Skype 
 
Ledamöter Lisbeth Schultze, t.f. ordförande  

Lena Gipperth, professor miljörätt, Göteborgs Universitet 
Karin Enfjäll, Länsstyrelsen i Värmlands län 
Kristian Wennberg, Länsstyrelsen i Skåne län 
Per Leander, miljövårdsdirektör, Länsstyrelsen i Hallands län 
Niclas Åberg, projektledare och Västerhavskonsulent  
Lena Blom, Kretslopp och vatten 
Margareta Sandström, tidigare miljöchef Stora Enso  

  
Tjänstemän Annika Ekvall, vattenvårdsdirektör 
 Margreth Folcker, sekreterare 
 Anna Karlsson (§ 6), Vattenmyndigheten Södra Östersjöns distrikt 

Åsa Tjäder (§ 6), Vattenmyndigheten Bottenhavets distrikt 
Johanna Wiberg (§ 7), Länsstyrelsen Västra Götaland  
Sabine Lagerberg (§ 7), Länsstyrelsen Västra Götaland 
Cajsa Lindberg (§9), Vattenmyndigheten Södra Östersjöns distrikt 
Dan Hellman (§ 9), Länsstyrelsen Västra Götaland 

 
§ 1 Öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat och konstaterar att vi är beslutsföra med 8 närvarande delegater. 

  
§ 2 Dagordning 
Dagordningen godkänns.  

 
§ 3 Val av justerare 
Per Leander väljs att justera protokollet tillsammans med ordföranden. 

 
§ 4 Föregående mötesprotokoll 
Protokollet från föregående möte läggs till handlingarna. 
 
§ 5 Beslut om beslutsordning och överlåtelse av uppgifter från Vattendelegationen för 
Västerhavets vattendistrikt till Länsstyrelsen i Västra Götalands län   
Beslutsordning och överlåtelse av uppgifter är det dokument som möjliggör att tjänstemännen på 
vattenmyndighetens kansli och beredningssekretariaten i länen som ingår i Västerhavets 
vattendistrikt kan arbeta och fatta en del beslut av mindre karaktär.  
 
Annika Ekvall redovisade de mindre ändringar som föreslås samt informerade om att gällande 
arbetsordning också är reviderad och beslutad av ordförande Sten Tolgfors den 24 maj 2023. 
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Vattendelegationen beslutar att godkänna förslag på beslutsordning och överlåtelse av 
arbetsuppgifter. 
 
§ 6 Läget kring översyn av normer för delar av Gullspångsälven 
Vattenmyndigheten i Västerhavet, tillsammans med övriga vattenmyndigheter, startade i slutet av 
2022 ett gemensamt projekt med Svenska Kraftnät och Energimyndigheten för att utforska 
vattenkraftens nyttor och hur miljöåtgärder påverkar dessa nyttor, Samarbetsprojekt 
Gullspångsälven. 
 
Regeringen har därefter i februari 2023 givit ett uppdrag åt Svenska Kraftnät, i samarbete med 
Energimyndigheten, Havs- och vattenmyndigheten och de länsstyrelser som är vattenmyndigheter. 
Regeringsuppdraget kan betraktas som en utökning av Samarbetsprojekt Gullspångsälven.  
 
Resultatet av Gullspångsprojektet kan innebära att några av de nyligen framtagna, men ej beslutade, 
normförslagen för Gullspångsälven kan behöva revideras. En tidplan för detta togs fram i mars som 
skulle möjliggöra att nya normer kan vara beslutade och klara i tid innan prövningen av 
Gullspångsälven startar, 1 februari 2024. Idag ser det dock inte ut som att projektet kommit 
tillräckligt långt för att tidplanen ska hålla och den slutrapport som ska publiceras är framskjuten från 
maj till september/oktober. 
 
Annika Ekvall, Anna Karlsson och Åsa Tjäder informerade vattendelegationen om läget i projektet 
samt redovisade förslag på alternativa tidplaner för beslut om miljökvalitetsnormerna i 
Gullspångsälven. Förslagen på tidplaner kommer även att kommuniceras med referensgruppen för 
Gullspångsprojektet.  
 
Mer information om den tidigare processen kring översynen av miljökvalitetsnormer för delar av 
Gullspångsälven finns på vattenmyndigheternas webbplats. 
 
Samråd om miljökvalitetsnormer i Gullspångsälven | Vattenmyndigheterna 

 
Delegationen noterade informationen och uttryckte även önskemål om att få en kort 
konsekvensbeskrivning av för- och nackdelar med de olika tidsalternativen. 

 
§ 7 Information om Vattenförvaltningsförordningens 4 kap (11-14 §§) 
Uddevalla kommun har ansökt hos Mark- och miljödomstolen om tillstånd att få göra en rad åtgärder 
längs Bäveån, i centrala Uddevalla. Syftet är bland annat att säkra mot skredrisk, skydda mot 
översvämningar och hantera dagvattenflöde. Enligt miljöbalken får inte åtgärder tillåtas om det 
riskerar möjligheten att uppnå god ekologisk status i vatten. Men det finns också möjlighet till 
undantag om åtgärderna behövs för människors hälsa och säkerhet, stort samhällsintresse 
(vattenförvaltningsförordningen 4 kap. 11-12 §§). Länsstyrelsen har i yttrande till domstolen skrivit 
att ett undantag i det här fallet kan vara lämpligt, just med tanke på att översvämningsrisken som 
förväntas öka på grund av klimatförändringarna.  
 
Vattenmyndigheten kan som normsättande instans få remiss från domstolen i detta ärende. Johanna 
Wiberg informerade om rutinerna för denna ärendetyp, regler vi förhåller oss till och vad som kan 
förväntas. 

https://www.vattenmyndigheterna.se/vattenforvaltning/samrad/samrad-om-miljokvalitetsnormer-i-gullspangsalven.html
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Delegationen noterade informationen. 

 
§ 8 Information om nationella delegationsmötet i Luleå 
Det nationella delegationsmötet är ett möte för alla fem vattendelegationerna. Det hålls årligen och 
värdskapet roterar mellan distrikten. I år hålls det i Luleå den 25-26 september och Annika Ekvall 
informerade kort om att inbjudan gått ut och ber delegaterna att anmäla sig redan nu. 

 
Delegationen noterade informationen. 

 
§ 9 Information om aktuella frågor 
Utöver de aktuella händelser som informerades om i de utskickade noterna gav Cajsa Lindberg en 
kort sammanfattning kring Vattenmyndigheternas nationella arbete med dricksvattendirektivet.  
 
Dan Hellman redogjorde kort om vattensituationen med anledning av den senaste tidens torka i 
Västra Götalands län.  

 
Delegationen noterade informationen. 

 
§ 10 Plan för delegationen 2023 
Den framåtsyftande planen för kommande möten gicks igenom. Nya mötesdagar för 2024 kommer 
skickas ut efter sommaren. 

 
Delegationen noterade informationen. 

 

§ 11 Inkomna ärenden och remisser under perioden 
Postlista på inkomna ärenden och remisser skickades ut i samband med kallelsen.  
 
Delegationen noterade informationen. 

 
§ 8 Övrigt 
Inga övriga punkter 
 
 
 
Justeras   Justeras 
 
 
Lisbeth Schultze   Per Leander 
T.f Ordförande   Justerare 
 
 
Margreth Folcker 
Sekreterare 

 
Detta protokoll har justerats digitalt och saknar därför namnunderskrifter 


